

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY**

FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS

Department of International Law

Annotation to the master's thesis

**LEGAL ASPECTS OF INTERNATIONAL TRADE: CHALLENGES AND
PROSPECTS**

Man Dula

Scientific supervisor:

Boltachka P.I.

Minsk, 2025

ANNOTATION

- 1. Structure and scope of the master's thesis:** 44 pages, 3 chapters, 50 sources.
- 2. Keywords:** legal, International trade, challenges, prospects, WTO, environmental protection, development.

3. The content of the work

The object of the research analyzes the key legal principles and frameworks governing international trade, including the rules and regulations of the World Trade Organization (WTO) and other relevant international agreements. To identify and discuss the major challenges faced by traders and governments in international trade, such as trade barriers, dispute resolution mechanisms, intellectual property rights, and environmental regulations. To explore the prospects for future development in international trade law.

The subject of the research is aiming to conduct a comprehensive analysis of the core legal principles and regulatory frameworks governing international trade—centering on the WTO's rules and other relevant international agreements—while identifying and deliberating on major challenges faced by traders and governments, such as trade barriers, dispute resolution mechanisms, intellectual property rights protection, and environmental regulatory compliance, and exploring the future developmental prospects of international trade law amidst evolving global economic landscapes and emerging regulatory demands.

The purpose of this research is to analyze the legal aspects of international trade, identify the challenges faced by traders and governments, and explore the prospects for future development.

Research methods: The essence of this research lies in its comprehensive analysis of the legal aspects of international trade and its practical implications. To achieve this, the research will employ a combination of qualitative and quantitative methods, including: literature review, case studies and analysis of specific cases.

Research results: The development of international trade law hinges on enhanced international cooperation and a renewed commitment to multilateralism. Sustainable development is crucial for equitable global business growth and environmental protection. Achieving this goal demands governments' political will, international organizations' active involvement, and collaborative efforts from academia and the international business community.

Reliability of materials and results of the thesis: This study cited authoritative data sources to ensure the reliability and accuracy of the information. Many national laws and regulations and international conventions are quoted to ensure the legal basis for the study. By using the methods of literature analysis, case study and comparative analysis, the scientificity and reliability of the research results are ensured.

Recommendations for the use of the results: The advancement of international trade law relies on strengthened international cooperation and a reinvigorated dedication to multilateralism. For fair global business expansion and environmental conservation, sustainable development is of utmost importance. To attain this objective, it requires the political resolve of governments, the active participation of international organizations, and the collaborative endeavours of academia and the international business sector.

АННОТАЦИЯ

1. **Структура и содержание магистерской диссертации:** 44 страниц, 3 главы, 50 источников
2. **Ключевые слова:** правовой, международная торговля, проблемы, перспективы, ВТО, охрана окружающей среды, развитие.
3. **Содержание работы**

Цель: Проанализировать основные правовые принципы и рамки, регулирующие международную торговлю, включая правила и положения Всемирной торговой организации (ВТО) и других соответствующих международных соглашений. Выявить и обсудить основные проблемы, с которыми сталкиваются трейдеры и правительства в международной торговле, такие как торговые барьеры, механизмы разрешения споров, права интеллектуальной собственности и экологические нормы. Изучить перспективы будущего развития международного торгового права.

Предметом исследования Целью исследования является проведение всестороннего анализа основных правовых принципов и нормативно-правовой базы, регулирующих международную торговлю, с упором на правила ВТО и другие соответствующие международные соглашения, а также выявление и обсуждение основных проблем, с которыми сталкиваются трейдеры и правительства, таких как торговые барьеры, механизмы разрешения споров, защита прав интеллектуальной собственности и соблюдение экологических норм, а также изучение будущих перспектив развития права международной торговли в условиях меняющихся глобальных экономических ландшафтов и возникающих нормативных требований.

Цель этой статьи: Целью данного исследования является анализ правовых аспектов международной торговли, выявление проблем, с которыми сталкиваются трейдеры и правительства, а также изучение перспектив будущего развития.

Методология исследования: Суть данного исследования заключается в его всестороннем анализе правовых аспектов международной торговли и ее практических последствий. Для достижения этого исследования будет использовать сочетание качественных и количественных методов, включая: обзор литературы, тематические исследования и анализ конкретных случаев.

Результаты исследования: Развитие международного торгового права зависит от усиления международного сотрудничества и возобновления приверженности многосторонности. Устойчивое развитие имеет решающее значение для справедливого роста глобального бизнеса и защиты окружающей

среды. Достижение этой цели требует политической воли правительства, активного участия международных организаций и совместных усилий со стороны академических кругов и международного делового сообщества.

Надежность материалов и результатов диссертации: В этом исследовании цитируются авторитетные источники данных для обеспечения надежности и точности информации. Для обеспечения правовой основы исследования цитируются многие национальные законы и правила, а также международные конвенции. Научность и надежность результатов исследования обеспечиваются с помощью методов анализа литературы, тематического исследования и сравнительного анализа.

Рекомендации по использованию результатов: Развитие международного торгового права зависит от укрепления международного сотрудничества и возрожденной приверженности многосторонности. Для справедливого расширения глобального бизнеса и сохранения окружающей среды устойчивое развитие имеет первостепенное значение. Для достижения этой цели требуются политическая решимость правительства, активное участие международных организаций и совместные усилия академических кругов и международного делового сектора.